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Informace z radnice
- Zastupitelstvu byly předloženy nabídky na odkoupení pozemků 

v průmyslové zóně (u výjezdu na komunikaci 1/38). Celkem se 
2jedná o výměru 26.868 m . Přihlásili se tři zájemci, mezi které 

byly pozemky rozděleny. Termín výstavby není ještě přesně 
stanoven. Nejdříve musí dojít k zasíťování pozemků. Měla by 
zde vyrůst benzinová stanice s restaurací, strojírenský podnik a 
dílna s prodejnou. Vše je ještě ve fázi jednání a počátkem roku 

2017 budou podepsány kupní smlouvy nebo smlouvy 
o budoucí kupní smlouvě. Věříme, že zde vzniknou nová 
pracovní místa, a to především pro naše občany. 

- Ředitelství silnic a dálnic byla předána studie úpravy výjezdu na 
silnice 1/38 (císařská silnice) s nájezdovými a výjezdovými 
pruhy, tak jak je zobrazeno na přiloženém nákresu. 

- Došlo ke zrušení nabídky na odkup nemovitosti č.p. 132. 
Manželé Mavlerovi si odkoupili nemovitost vedle kadeřnictví, 
a to pro účely vybudování Květinářství. Nemovitost č.p. 132 
nadále čeká na kupce a nebo na nápad, co by se v tomto 
prostoru mohlo vybudovat. Původně jsme zvažovali sociální 
bydlení. Muselo by zde ovšem podle nových dotačních pravidel 
vzniknout minimálně 10 bytů, ale to velikost této nemovitosti 
neumožňuje.

- Byla schválena lokalita pro výstavbu nových rodinných domů 
v Blížkovicích. Odkoupili jsme nebo jsme směnili potřebné 
pozemky. Předpokládáme, že od roku 2018 bude moci dojít 
k zahájení zástavby z řad žadatelů. Lokalita musí být zasíťovaná. 
K prodeji pozemků, kterých zde bude 28 (různé velikosti od 

2 2600 m  až po 1.100 m ), můžeme přistoupit již na podzim roku 
2017. Některé žádosti již evidujeme. Můžete za námi přijít 
a nezávazně podat žádost. Tyto žádosti budeme evidovat a o za-
hájení oficiálního prodeje budete informováni. 

- Zastupitelstvo schválilo Darovací smlouvu a smlouvu 
o služebnosti na objekt Sokolovny. Po oficiálním převodu bude 
zahájeno projektování úprav objektu.

- Poplatek za svoz komunálního odpadu pro rok 2017 je 
ponechán ve stejné výši, a to 500,- Kč pro fyzickou osobu. Svozy 
budou probíhat ve stejném režimu jako nyní.

- Na veřejně prospěšné práce bylo schváleno obsazení pěti míst, 
a to do 31. 1. 2017.

- Byla podána žádost o dotaci na sběrné nádoby na plast pro 
každou nemovitost v Blížkovicích (1kus – objem 120 litrů). 
Vývozy by probíhaly jedenkrát měsíčně. Pokud s žádostí 

uspějeme, obdržíte zdarma jednu popelnici na číslo popisné.
- Městys Blížkovice pořídil sypač na zimní údržbu RAUCH  AXEO 

18.1H.
- Vítězem výběrového řízení na akci Obnova rybníka „Stehlíků“ 

se stala firma VHST Pelhřimov. Cena díla je 7.909.540,- Kč. 
Zahájení prací předpokládáme v jarních měsících roku 2017. 
Ideální pro odvoz sedimentu by byly zimní měsíce, ale čekáme 
na podepsání smlouvy s Misterstvem zemědělství.

- Velmi se rozmohlo venčení psů na „Zimním stadionu“. Volné 
pobíhání psů je povoleno podle vyhlášky jen v určitých 
lokalitách. Pokud si nejste jisti, kde tato místa jsou, tak se 
prosím zajděte podívat na úřad městyse Blížkovice. Naše 
pracovnice Vám rády ukážou tyto lokality. Nemáme ještě vžitá 
základní pravidla při úklidu exkrementů po našich psech. 
Přitom je tak jednoduché si před procházkou vzít do kapsy 
igelitový sáček a do něj výkaly zabalit a následně vyhodit.

- Kočičím útulkem se nám stává lokalita za Družstvem ve směru 
k cihelně. Proč to tak musí být?

- Občanům se omlouváme za vzniklé problémy s ukončením 
soukromé praxe dětského lékaře  MUDr. Bugnera. Jeho jednání 
vůči Vám, kteří jste tuto ordinaci navštěvovali, nebylo etické. Do 
poslední chvíle jste nebyli obeznámeni s ukončením jeho praxe 
v Blížkovicích. Radnice bohužel tuto informaci rovněž neměla, 
proto jsme Vás nemohli informovat.

- Probíhá nelegální pořez dřeva za Mácovým rybníkem v katastru 
Častohostic, a to našimi občany. Jména osob budou předána 
Policii ČR a starostce obce Častohostice.

Šárka Ježková
starostka  
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V podzimních měsících byla dokončena akce Chodník od 
náměstí na Častohostice. Dotaci na toto dílo bylo ve výši 
2.960.000,- Kč ze Státního fondu dopravní infrastruktury. Součástí 
této akce byla také rekonstrukce dešťové kanalizace. Celkové 
náklady bez dešťové kanalizace byly cca 3.500.000,- Kč. 
S majitelem komunikace, kterým je JMK, a správcem Správou 
a údržbou silnic byla dohodnuta kompletní oprava vrchního pláště 
komunikace od zatáčky pod náměstím až po Nixovy. 

Domníváme se, že tyto opravy, a hlavně výstavba chodníku 
opět přispěly k tomu, že naše vesnice je o něco krásnější než byla 
v minulosti Celou akcí nám šlo především o bezpečnost chodců 
v této lokalitě.

Šárka Ježková
starostka  

Chodník od náměstí na Častohostice

Socha v parku

Jistě jste si všimli, že nám už dva roky osychal v parku jeden 
z nádherných starých stromů - buk. Po jeho ořezu nám přišlo líto 
nezachovat alespoň něco málo z šedesát let starého stromu. 
Požádali jsme pana Lichovníka, který vytváří nádherné sochy, aby 
nám nějakou udělal i u nás. Byl to opravdu zážitek, sledovat tohoto 

pána při práci. Přikládáme fotografie výsledku jeho práce. Myslíme 
si, že i Vy budete potěšeni, pokud tuto sochu uvidíte. V jednom 
místě byl strom napaden lišejníkem, takže  za lepšího počasí dojde 
k opravě.

Šárka Ježková
starostka  

Investiční akce 2017
- Obnova Stehlíkova rybníka
- Revitalizace říčního toku Syrovického potoka
- Oprava komunikace na Budíně a „Nad Rybníčkem“
Před uzávěrkou tohoto vydání Zpravodaje nebylo ještě 

poslední zastupitelstvo, na kterém by mělo dojít k jednomu 
závažnému rozhodnutí. Podle postoje zastupitelstva budou 

stanoveny další priority rozvoje Blížkovic. Je proto možné, že se 
v následujícím roce zahájí ještě dvě akce: výstavba pečovatelského 
domu pro seniory a úpravy veřejného prostranství u Majky. 
Nesmíme ovšem předbíhat a nelze předvídat, jak zastupitelstvo 
přistoupí na navrhované řešení. 

Šárka Ježková
starostka  



Květinová výsadba v obci
V roce 2016 jsme osázeli okolí pochůzné lávky přes Jevišovku. 

Velmi děkujeme panu Dancingerovi, který výsadbu provedl. ,,Těší“ 
nás, že se tato výsadba líbila někomu natolik, že její část skončila 

v jeho soukromé sbírce. Vzhledem k tomu, že krádeže veřejné 
zeleně nepřestávají, rozhodli jsme se, že nebudeme chybějící 
výsadbu doplňovat.

Šárka Ježková
starostka 

Informace o platbě poplatků v roce 2017
1. Poplatek za odpady
Každý občan s trvalým pobytem na území městyse Blížkovice je 

povinen v souvislosti se svozem komunálního odpadu splnit 
ohlašovací a poplatkovou povinnost k místnímu poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů a následně, pokud 
není od poplatku osvobozen, je jeho povinností zaplatit v daném 
termínu příslušný poplatek. 

Výše poplatku: 500 Kč na osobu a kalendářní rok
Splatnost poplatku: 

a)  do 31. 3. příslušného kalendářního roku
b)  do 15. dne měsíce, který následuje po měsíci, ve kterém 

poplatková povinnost vznikla 
Způsob úhrady: 
a)  na pokladně městyse Blížkovice
b)  bankovním převodem (č.ú. 108 286 506/0300, VS 1340+ číslo 

popisné)

2. Poplatek ze psů
Poplatek ze psů platí držitel psa, který má trvalý pobyt na území 

městyse Blížkovice.
Výše poplatku: 100 Kč . 

Splatnost poplatku: 
 a) do 31. 3. příslušného kalendářního roku
b) do 15. dne měsíce, který následuje po měsíci, ve kterém 

poplatková povinnost vznikla

Způsob úhrady: 
a) na pokladně městyse Blížkovice
b) bankovním převodem (č.ú. 108 286 506/0300, VS 1341+ číslo 

popisné)

Podrobnější informace k jednotlivým poplatkům jsou 
k nahlédnutí na radnici a na webových stránkách městyse 
Blížkovice.

Bohuslava Kovářová

Co je nového v knihovně?
K dnešnímu dni navštěvuje obecní knihovnu v Blížkovicích 

celkem 55 čtenářů. Nejstarší čtenářkou je paní Marie Řeřuchová 
a nejmladším čtenářem je Vít Sedlák. Moji velkou pochvalu 
si zaslouží Barbora Kočárová a Kamil Kočár. Tito sourozenci 
si pravidelně půjčují knihy, mezi které patří hlavně encyklopedie. 
Naše knihovna nově využívá online katalog knih. Jaké výhody jsou 
s tímto spojené? V katalogu si každý návštěvník může vyhledat 
dokument (tzn. knihu, časopis nebo brožuru), zjistit, zda je 
dokument volný nebo zrovna vypůjčený. U půjčeného dokumentu 

je možná rezervace.
Kata l o g  n a j d e te  n a  we b o v ýc h  s t rá n ká c h  htt p : / / 

baze.knihovnazn.cz/katalog/blizkovice/.
Na závěr bych chtěla poprosit o včasné placení registračních 

poplatků a vyzývám čtenáře, kteří mají už delší dobu vypůjčené 
knihy a doposud je nevrátili, aby tak učinili co nejdříve. Jedná se 
o knihy z VF Znojmo. Umožněte i dalším, aby si tyto knihy mohli 
přečíst. 

Marie Cvaková
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10. blížkovické slavnosti
Dobrý den do Blížkovic,

chci touto cestou vyseknout poklonu paní starostce Ježkové 
a týmu, který se podílel na organizaci 10. ročníku slavností. 

Zavítala jsem do Blížkovic z Prahy, abych strávila víkend 
s kamarádkou a "útočiště" jsem nalezla u jejich rodičů, manželů 
Žákových, z č.p. 172. Obec byla dle mého názoru na slavnosti 
náležitě "ustrojená". Krásně osázené květiny u můstku, čisto 
a upraveno. Těšila jsem se na představení v sále místní základní 
školy a říkala si, jak to bude, když teploměr ukazuje přes třicet? 
Snaha byla o to, aby nám divákům nebylo zbytečné horko. To bylo 
obstaráno větráky a 20 minutovou přestávkou, kde jsme se mohli 
dojít občerstvit. Oproti minulým letům, kde byly jen míchané 
nápoje ke koupi přímo na chodbě školy, letos byla pro mě velmi 
příjemná změna. Chlapíci si mohli dát opravdu krásně chladné 
pivko a my ženy (některé) nepohrdly chladnou zonkou. Žádné 
prostoje, všichni organizátoři se snažili, seč mohli. Ale abych se 
vrátila k divadelnímu představení. Obdivovala jsem herce, kteří i 
přes parné počasí natáhli svetry, mikiny a měli na sobě více vrstev 
než jen vlastní kůži. Výběr představení odpovídal i právě 
probíhajícímu mistrovství a "domorodce" taktně připravil na 
fotbalový turnaj. Po představení cestou po schodech ze sálu se 
naše bříška začala hlásit o potravu. Jaké bylo mé překvapení, že 
bylo masíčko i gulášek připraveny ke koupení už nyní. A ta 
organizace. Srdéčko plesalo. Šlo to jak na běžícím páse. Usměvavý 
(to se během celého večera nezměnilo) pán nandával rukavicí 
masíčko, paní brala peníze a "poslední" v řadě se staral, abychom 
dostaly vše potřebné (chleba, okurku a další). Během večera jsem 

oproti minulým letům nezaznamenala žádné prodlevy s vydá-
váním jídla. S pitím, to bylo podobné. Prosím pochvalte i mým 
jménem Vaše dobrovolné hasiče, jejichž organizační schopnosti 
prokázali i jinde než u požáru. Sice jsme cenu nevyhráli, ale aspoň 
jsme se bavili a přispěli někomu na let. Domů jsme odcházeli kolem 
druhé hodiny a nezdálo se, že by se mělo končit. Sobotní 
dopoledne jsme věnovali výletu na hrad Bítov a okolí. Večerní 
pohodu nám dokreslil krásný ohňostroj. V neděli jsme se došli 
podívat na hřiště, kde byly atrakce opravdu pro celou rodinu. 
Zaujalo mě, když se paní starostka zastavila u jedné rodiny (stála 
jsem vedle a nešlo přeslechnout) a říkala dětem, kam si mají dojít, 
co je kde čeká a co mohou kde dostat. Obešla jsem všechna 
stanoviště ze zvědavosti a nestačila se divit. Tu baťůžek na záda, 
tričko zdarma k pomalování, malba na obličej, "hasičská" pěna, 
hašení domečků a další. A ta starost nejen o účinkující, ale 
i stánkaře třeba z chráněné dílny, kterým na stole "přistály" 
chlebíčky od pořadatele. Na všech stolech byly upečené koláčky 
pro návštěvníky a i z poza mraků na obloze byla všude cítit pohoda.

Vím, že dny v úřadu nejsou jen růžové a někteří lidi jsou stále 
nespokojení.

Díky paní starostko Ježková, za to, co děláte pro Vaše občany. 
Ještě jednou díky všem za organizaci 10. jubilejních slavností.

Martina Šafrová

Vážená paní starostko,
Ráda bych Vám a celému realizačnímu týmu chtěla vyseknout poklonu za 10. jubilejní 
blížkovické slavnosti. Tentokrát každá generace si mohla přijít na své : v pátek bylo něco pro 
mladé a milovníky divadla, v sobotu pro starší a milovníky dechovky a v neděli něco pro 
nejmladší a milovníky techniky. Překvapila mě organizace v režii místních dobrovolných 
hasičů, ale musím konstatovat, že jedině pozitivně. Všechno odsejpalo jako na drátkách 
a pokud ne, tak to rozhodně nikdo z nás ani nepostřehl. 

Je u nás již tradicí, že na slavnosti máme hosty a letos jsme se shodli, že výroční slavnosti 
byly velmi nápadité a akční. Na stupnici od 1 do 10 byste od nás dostali 10 hvězdiček. 
Pomyslnou laťku jste tedy nasadili vysoko a my už se těšíme na další slavnosti a na to, čím nás 
zase potěšíte a mile překvapíte.

Vím, že lidé raději kritizují a ty dobré věci berou jako samozřejmost a občas jim uniká, že 
realizovat plány, přestavby, slavnosti a další prospěšné věci pro obec vyžaduje spousty elánu, 
organizačního talentu, nadšení, energie, trpělivosti a občas i velkou dávku diplomacie. Proto 
chci říct, že jsem ráda, že v čele naší obce stojí taková osobnost, jako jste vy paní Ježková a jen 
doufám, že to s náma ještě dlouho vydržíte.

Andrea Žáková
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Pozdrav z Kanady
Před nedávnem se mi do rukou dostala kniha o Blížkovcích. 

Bylo to překvapení, které pro mě přichystala neteř Klára. 
K Blížkovicím mám silné pouto, jako malý jsem tam trávil mnoho 
času, jelikož jsem tam měl přízeň. V roce 1951 jsem se svým otcem 
emigroval do Kanady, ale do Blížkovic jsem se vracel každé 
prázdniny. 

Když jsem si knihu prohlížel a pročítal, probouzela ve mně 
vzpomínky. Blížkovice se od mé poslední návštěvy v roce 1996 
hodně změnily, ale přece jen jsem našel obrázky míst a jména lidí, 

které si moc dobře pamatuji. 
Překvapilo mě, jak jsou Blížkovice moderní. Musí tam být 

příjemný život.
Taková kniha, jako je ta o Blížkovicích, se nevyhazuje, 

nezapomíná se na ni, nezastrčí se do police knihovny, ale položí se 
někam, kde ji bude vidět. U nás leží na skleněném stolku v obýváku, 
kde je vidět a kde se ve volné chvíli posadíme a listujeme v ní znovu 
a znovu. Jako by sem patřila už hodně dávno.

Vasyl Karalup
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Posvícení
Nejen slavnosti byly letos netradičně tří denní, ale i posvícení. 

V pátek někteří z Vás přišli do dvora radnice na zábavu se skupinou 
Freeband, sobotní program byl obzvláštněn divadelním 
představením Zítra to roztočíme, Jaroušku, které následovalo 

posezení se skupinou Švábi. Mile nás překvapilo, že tato změna 
měla pozitivní ohlas z Vaší strany. Neděli jste tradičně mohli strávit 
s dechovou hudbou Túfarankou.

Klára Horecká

Kontrolní odlov Mácova rybníku
V sobotu 24. 9. 2016 od 8 hod. do 13 hod. proběhl kontrolní 

odlov na Mácově rybníku formou rybářského závodu. Zúčastnilo se 
49 závodníků, kteří byli opět rozděleni do dvou skupin. Pro všechny 
závodníky bylo připraveno občerstvení, nechyběla ani smažená ryba. 

V kategorii do 15 let (16 závodníků) se umístili:
1. místo  Holík Mikuláš  497 cm  29 kusů ryb
2. místo  Česnek Karel   451 cm  29 kusů ryb
3. místo  Viskot Josef  414 cm  30 kusů ryb

Nejmenší ryba Veselý Šimon  5 cm
Největší ryba Florian Petr  35 cm

V kategorii nad 15 let (25 závodníků) se umístili:
1. místo  Černý Stanislav 1827 cm 110 kusů ryb
2. místo  Barák Stanislav 756 cm  38 kusů ryb
3. místo  Sedláček Radek 750 cm  42 kusů ryb

Nejmenší ryba Picmous Pavel 5 cm
Největší ryba Brus Petr  72 cm

Děkujeme všem závodníkům a doufáme, že se  při příštím 
kontrolním odlovu opět sejdeme v tak hojném počtu jako letos.

Klára Horecká
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Na náměstí se opět sjeli farmáři a trhovci

Na sobotu 22. 10. 2016 jsme pro Vás opět připravili Farmářské 
trhy společně s vepřovými hody. Jako obvykle jste si mohli zakoupit 
zeleninu, sýry, různé druhy koření a bylinných sirupů, vánoční 
dekoraci a mnoho dalšího. Tradiční zabíjačkové pochutiny přilákaly 
všechny z Vás. I tentokrát jste svým nákupem mohli podpořit 

Základní a mateřskou školu Blížkovice. Žáci zde pomáhali 
s prodejem balíčků bylinek, oříšků, sušeného ovoce nebo 
dřevěných výrobků.  Tyto balíčky si sami připravili a následně 
ochotně a zkušeně nabízeli všem přítomným.

Na další farmářské trhy se můžete těšit opět na jaře. 
Klára Horecká

Narozené děti
 Jan Jaroslav Maxera nar. 9. 6. 2016 váha 4000 g  míra 50 cm
Lucie Bartošová nar. 19. 6. 2016 váha 3350 g  míra 50 cm
Petr Fouček nar. 13. 7. 2016 váha 3800 g  míra 52 cm
Natálie Šrámková nar. 9. 9. 2016 váha 3200 g  míra 50 cm
Matěj Čermák nar. 13. 10. 2016 váha 3500 g  míra 51 cm
Radová Viktorie nar. 14. 10. 2016 váha 2020 g  míra 38 cm

Blahopřejeme rodičům 
k narození miminek a přejeme 
hodně radostných chvil
při jejich výchově.

Jan Jaroslav Maxera Lucie Bartošová

Natálie Šrámková
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Matěj Čermák

Petr Fouček Viktorie Radová

Paní starostka 
přivítala čtyři nové občánky 

V sobotu 12. 11. 2016 přivítala paní starostka v obřadní síni 
čtyři nové občánky, 2 holčičky a 2 chlapečky. Obřad zahájila paní 
matrikářka a novým občánkům zarecitovaly a zazpívaly děti 
základní školy pod vedením paní M. Dancingerové. 

Přivítáni byli Natálie Šrámková, Lucie Bartošová, Jan Jaroslav 
Maxera a Petr Fouček.

Klára Horecká

Významné životní jubileum
V měsících červenec až prosinec 2016 si připomněli významné životní jubileum tito naši spoluobčané:

85 let Samek František

86 let Kratochvílová Anna

86 let  Parkán Bohumil

86 let Koukalová Emilie

89 let Bloudíčková Ema

90 let Luftová Kristina

91 let Bořecká Vítězoslava

91 let Čamrdová Marie

93 let Kuchtíková Milada

105 let Holíková Marie

Všem jubilantům blahopřejeme 
a do dalších let přejeme pevné zdraví, 
osobní štěstí a životní optimismus.

Paní Marie Holíková, nejstarší občanka Blížkovic
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Z našich řad odešli 
Marie Vybíralová * 1961 ꝉ  4. 7. 2016
František Maxera  * 1921  ꝉ  23. 8. 1016
Ing. Marie Kuchtíková  * 1946  ꝉ  7. 11. 2016
Marie Měchurová   * 1934  ꝉ  20. 11. 2016
Marie Svobodová     * 1944   ꝉ  15. 12. 2016

Vážení pozůstalí, přijměte upřímnou soustrast nad ztrátou blízkého člověka.

Co nového v ZŠ a MŠ?Co nového v ZŠ a MŠ?Co nového v ZŠ a MŠ?
Ze školky do školy

Do 1. třídy nastoupilo letos 22 prvňáčků, 
11 chlapců a 11 dívek. Všichni se do školy těšili, 
ale nutno říct, že zpočátku to pro nikoho z nás 
nebylo vůbec jednoduché. Tolik změn v životě 
těchto malých lidí, tolik úkolů, stále dávat pozor, 
dodržovat nová pravidla. A cože? Tak krátká 
přestávka? Postupně jsme se však všichni naučili 
nový režim zvládat. A co víc! Za každým z nás jsou 
vidět veliké pokroky. Už sčítáme a odčítáme, 
píšeme do písanky písmenka a slabiky a 
dokážeme přečíst jednoduchá slova a věty. 
V listopadu jsme si slavnostně rozdali slabikáře. 
A to je teprve výzva! Všichni se už moc těšíme, až 
si budeme umět přečíst první pohádku.  Hodně 
úspěchů všem prvňáčkům a hodně trpělivosti 
jejich rodičům přeje třídní učitelka Miloslava 
Dancingerová.      

Projekt ROPA 

V listopadu - jako každým  rokem - si v předmětu chemie 
osvojovali žáci 9. třídy téma „Ropa“ takzvaným projektovým 
vyučováním. Celý projekt odstartovala edukativní hra Těžba ropy 

v Severním moři. Třída se rozdělila do 4 skupin, každá skupina – 
„firma“ - se shodla podle mapy na oblasti, kterou „zakoupí“. 
V dalším kole se zjistilo, zda se v dané lokalitě ropa nachází a 
v kladném případě začala stavba ropovodu k nejbližší rafinérii. 
Stavbu ropovodu mohou ovlivňovat nahodilé události (poškození 
vrtné plošiny zemětřesením, finanční problémy společnosti, 
ekologická havárie a její odstraňování). Finálně byla rafinovaná 
ropa prodána  podle kurzu měny, který byl náhodně vylosován.  
V dalších vyučovacích hodinách probíhalo vyhledávání informací 
z různých zdrojů, vytvoření počítačové prezentace a vytvoření 
plakátu na nástěnku. Závěrečnou a nejdůležitější fází bylo 
zvládnutí vlastního ústního výkladu problematiky před spolužáky. 
Žáci nad projektem trávili čas v hodinách chemie, informační 
technologie i při domácí přípravě.

    Martina Křížová

Dějepisná soutěž Bible a my
30. listopadu odpoledne se uskutečnilo na ZŠ Šumná okresní 

kolo dějepisné soutěže Bible a my. Tomuto předcházelo školní kolo 
ve třech kategoriích – 4. a 5. třída, 6. a 7. třída a 8. a 9. třída. Z každé 
kategorie postoupili 3 nejlepší, kteří se již od září pilně připravovali 
na reprezentaci naší školy.

Ve tvrdé konkurenci 41 soutěžích z 11 základních a středních 
škol ze Znojemska se všichni naši soutěžící probojovali do finále. 
Všichni naši žáci byli velmi úspěšní: 

I. kategorie –1. místo Adéla Veselá, 2. místo Marie Křížová, 
3.Šimon Chaloupka (všichni 5.tř.)
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II. kategorie – 1.místo Tomáš Kříž, 2. místo -Anna Křížová (oba 
7.tř.), 3. místo Lukáš Vaněk (6.tř.)

III. kategorie – 1. místo Petra Svobodová (8.), 2. místo Jana 
Tesařová (9.tř.)

Soutěžící obdrželi hezké ceny, které věnovali sponzoři Městys 
Blížkovice, Obecní úřad Ctidružice, Sonnentor Čejkovice a Fatym 

Vranov nad Dyjí. Všichni „zlatí a stříbrní“ vítězové budou naši školu 
reprezentovat 24.března 2017 v celostátním kole, které proběhne 
v prostorách Arcibiskupského gymnázia v Kroměříži. 

Děkuji všem našim žákům za zodpovědnou přípravu na soutěž 
a postupujícím přeji hodně úspěchů v dalším soutěžení.

                                                                         Martina Křížová, 
František Hofbauer

Evropský den jazyků 2016
V pondělí 26. září se v naší škole 

uskutečni l  projektový den na téma 
evropských jazyků. Evropský Den jazyků se 
slaví každoročně 26. září, na základě 
prohlášení Rady Evropy z 6. prosince 2001. 
Cílem svátku je propagovat jazykovou 
rozmanitost a studium jazyků.

Na naší škole jsme měli zvlášť program 
pro 1. a 2. stupeň. Žáci 6. až 9. třídy byli 
rozděleni do 11 skupin. Letošním tématem 
byly národnostní menšiny v ČR, proto si 
zástupci vylosovali např. bulharskou, 
rumunskou, romskou, francouzskou, 
německou, slovenskou, polskou, rakouskou, 
řeckou, vietnamskou nebo židovskou 
národnost. V první fázi měli přijít oblečeni 
v barvách vlajky dané země. Následně měli 
za úkol nastudovat a před publikem zahrát 
národní pohádku dané menšiny. Vytvořili 

plakát se základními údaji o dané menšině a powerpointovou 
prezentaci, jejíž součástí byla i hymna. Na závěr byly zjištěné údaje 
prezentovány před spolužáky. Dle dotazníků se většině žáků 

projekt líbil a jejich povědomí o národnostních menšinách v naší 
zemi se prohloubilo. 

 Martina Křížová, Eva Kovářová
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Setkání s důchodci
22. října jsme v sále naší školy přivítali důchodce na již 

tradičním setkání pořádaném městysem Blížkovice. O program se 
letos postarali žáci  1. a 5. třídy. Prvňáčci se na své vystoupení velmi 
těšili a ukázali se jako šikovní tanečníci lidových písniček. Žáci 5. 
třídy jim šli příkladem se svým pásmem lidových písní, kde 

zazpívali, zatančili a zahráli na flétny. A určitě všechny ohromili 
svým vídeňským valčíkem, kterým vystoupení zakončili. Všem 
aktérům programu děkuji za jejich snahu a věřím, že z nich mají 
jejich rodiče velkou radost. 

Miloslava Dancingerová

V sále školy se opět tancovalo
V sobotu 22. 10. 2016 opět proběhlo Tradiční setkání důchodců. Jménem svým a určitě 

i jménem všech seniorů, kteří se přišli pobavit a odreagovat, bych chtěla poděkovat všem, kteří 
se podíleli na organizaci této akce. Velké dík samozřejmě patří paní starostce. Akci měla pěkně 
zorganizovanou, měla pro nás připravenou prezentaci, kde nám mimo jiné sdělila, jaké 
stavební akce se uskuteční v příštích letech. Zpestřením byla i letos tombola a slosování o hlavní 
ceny.

Dále bych chtěla poděkovat paní Bernardové a Dancingerové, které s dětmi secvičily 
vystoupení, u kterých se draly i slzy do očí. Všichni jsme sledovali naše vnoučata a právem jsme 
na ně byli pyšní.

Nemůžu opomenout ani školní jídelnu Scolarest. I tentokrát připravili chutné jídlo. 
Jiřina Chaloupková
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Zpívání u adventního stromu
27. 11. 2016 se jako tradičně sešli občané Blížkovic při 

slavnostním rozsvěcování adventního stromu na náměstí. Nejdříve 
se na pódiu objevila mateřská škola, poté si žáci základní školy  
připravili zpěv několika vánočních písní a koled.  Školáci 1. i 2. 
stupně se této akce rádi zúčastňují, protože nácvik probíhá 
v příjemné předvánoční atmosféře. Na náměstí jsou navíc vždy 
odměněni dobrým perníkem, který věnuje Úřad městyse 
Blížkovice. 

Děkujeme všem ochotným zpěvákům a přejeme všem 
občanům Blížkovic poklidný advent.

František Hofbauer a Martina Křížová

Rybovka

V úterý 6. prosince vyjela skupina žáků z 1. – 9. třídy za 
doprovodu rodičů a prarodičů ku Praze. Těšili jsme se na 
představení Rybovy České mše vánoční, které se konalo v kostele 
sv. Šimona a Judy. Podařilo se nám obsadit přední řady, čímž byl 
dojem z vystoupení ještě umocněn. Provedení Dětské opery Praha 
nás všechny oslovilo. Rušný předvánoční čas se pro nás na chvíli 
pozastavil díky citlivě připravené scéně, nasazení dětských 

zpěváků a také výkonu hudebníků. Následná procházka na 
Staroměstské náměstí a po Karlově mostě už jen doladila 
atmosféru výletu. Děkujeme rodičům, že svým dětem umožnili 
toto setkání s hudbou a pomáhají tak pěstovat kladný vztah 
k umění a kultuře.

Miloslava Dancingerová, Eliška Karásková, 
foto: Štěpánka Zbytovská  
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Sběr kaštanů
Naše škola v tomto školním roce využila možnosti výkupu kaštanů. V září a říjnu se uskutečnil sběr kaštanů určený pro zimní 

přikrmování spárkaté zvěře. Na sběru se podílelo 12 žáků, kteří celkem nasbírali 150 kg a pro školu získali 300 Kč. Všem žákům za jejich 
dobrovolnou aktivitu děkujeme.

 Eva Kovářová, Lubomír Šumpich

Umíte hezky psát?
Srdečně zveme rodiče a prarodiče na soutěž v KRASOPISU, 

která se bude konat v dubnu 2017 (termín upřesníme). Budeme 
rádi, když se zapojíte spolu s žáky základní školy a předvedete nám 
své úhledné písmo. Nebojte se přijít a znovu usednout s námi do 
lavic.

V rámci této soutěže bychom rádi uskutečnili také výstavu 
rukopisů. Uvítáme, pokud nám zapůjčíte hotové ukázky textů 
(např. písanku po babičce, dopis od příbuzných, stránku 
z památníku apod.). Pro žáky naší školy bude jistě zajímavé 
sledovat, jak se v průběhu doby písmo měnilo. 

 Silvie Holíková a Miloslava Dancingerová

Zápis do 1. třídy  
Základní škola Blížkovice po dohodě se zřizovatelem školy 

oznamuje, že zápis do první třídy pro školní rok 2017/18 se 
uskuteční ve čtvrtek 27. 4. 2017 od 13. hodin v budově základní 
školy. Zápis bude složen z formální části a z rozhovoru. Ve formální 
části předloží zákonní zástupci rodný list dítěte a podají žádost 
o zápis dítěte k plnění povinné školní docházky /žádost je ke stažení 
na www.zsblizkovice.cz nebo k vyzvednutí v mateřské škole/. 
Ve formální části obdrží zákonní zástupci registrační číslo, pod 
kterým bude dítě uvedeno na seznamu dětí přijatých k plnění 
povinné školní docházky. Rozhovor povedou učitelky 1. stupně 
s dítětem za přítomnosti zákonných zástupců. Během rozhovoru 
prokáže dítě paměťové schopnosti (recitace), kvalitu mluvy 

a slovní zásoby /např. popis obrázku/, matematické představy, 
sluchovou analýzu slov a grafické schopnosti (úchop tužky, 
nakreslení postavy), orientaci v údajích o své osobě (jméno, věk, 
bydliště), znalost barev. 

K zápisu se dostaví děti po odkladu povinné školní docházky 
a děti narozené v období 1. 9. 2010 - 31. 8. 2011. Třídu je možno 
naplnit do počtu 30 žáků.

V případě, že zákonní zástupci budou žádat o odklad povinné 
školní docházky, předloží doporučení školského poradenského 
zařízení a doporučení odborného lékaře nebo klinického 
psychologa. Termín vyšetření ve školském poradenském zařízení je 
vhodné domlouvat již v měsíci lednu.

Eva Valová
ředitelka školy

Poděkování
Ředitelství Základní školy a mateřské školy Blížkovice děkuje 

sponzorům, kteří v roce 2016 podpořili svými dary školu.  
Poděkování patří paní Miluši Kasalové, paní Martině Vrbové, 
Sdružení rodičů při mateřské škole a SRPŠ při základní škole. 

V případě sdružení rodičů při mateřské škole i základní škole 
děkujeme za obětavou práci všem rodičům, kteří se aktivně 
zapojují do činnosti sdružení.  

Eva Valová
ředitelka školy

POVÍDÁ SE, POVÍDÁ V MATEŘSKÉ ŠKOLE
„Příběhy jak korálky kutálí se světem,
  koulejí se do dálky ke střapatým dětem…“

V rámci projektu „CELÉ ČESKO ČTE DĚTEM“ chceme u dětí 
rozvíjet zájem o knihy a četbu, proto nás bude celým školním 
rokem provázet vzdělávací plán „Povídá se, povídá…“. Záměrem je 
podporovat tělesný rozvoj a zdraví dítěte, jeho osobní spokojenost 
a pohodu, učit dítě žít ve společnosti ostatních, motivovat ho 
k dalšímu poznávání a učení.

Každý měsíc čteme dětem nový příběh, který je tématicky 
vybraný pro dané roční období a na něj navazují všechny vzdělávací 
činnosti.

Na uvítanou v září přijelo maňáskové divadlo z Hodonína 
s pohádkou Zvířátka jdou do školy.

Navštívil nás také pan Hořák ze záchranné stanice IKAROS 
s naučným programem o zvířatech.

Při informativní schůzce s rodiči byl projednán plán akcí celého 
školního roku. Mimo jiné uskutečňujeme s rodiči individuální 
pohovory o sledování a rozvoji schopností a dovedností dětí 
předškolního věku. S každým rodičem řešíme konkrétní potřeby 
jejich dítěte.

Podzim jsme si zpestřili společným vyráběním strašidýlek z dýní 
s rodiči i dětmi. Poté jsme čekali na příjezd svatého Martina na 
bílém koni. Děti si zatančily, zasoutěžily a zazpívaly. Nakonec je 
čekala sladká odměna. 

Ve spolupráci s Městysem Blížkovice jsme zahájili advent 
zdobením stromečků na náměstí a zpěvem písní a koled.

5. prosince nás navštívil Mikuláš s anděly a čerty. Děti zazpívaly 
a zatančily. Za svoji šikovnost dostaly perník a čokoládový kalendář.

Adventní čas jsme si zpříjemnili vánoční besídkou v sále ZŠ 
v neděli 11. prosince 2017 a už se budeme těšit, co nám Ježíšek 
v mateřské škole nadělí.

Děkujeme rodičům a výboru SRP MŠ za spolupráci a přejeme 
všem krásné, spokojené Vánoce a šťastný nový rok 2017.

kolektiv učitelek MŠ
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Vánoční besídka 

Děkuji všem, kteří se podíleli na přípravě vánoční besídky. 
Vystoupení dětí z mateřské školky bylo krásné, zábavné, nikdo 
nevěděl, na koho koukat dřív.

Žáci základní školy měli secvičené staré i moderní koledy 
a divadlo, u kterého jsme se opět všichni od srdce zasmáli. 

Jiřina Chaloupková
foto: Štěpánka Zbytovská

IV. Hubertova jízda
Dne 22. 10. 2016 se konala již tradiční IV. Hubertova jízda, která 

začínala oficiálně v 10 hodin. Účastníci se však dostavili už dříve, 
aby nepřišli o slavnostní nástup, při kterém se skládal hubertský 
slib.

Po nástupu se jelo na vyjížďku, která vedla náměstím, aby si 
občané mohli uvědomit krásu a vznešenost koní, kterým nádherně 
klapaly podkovy. Dále se pokračovalo směrem k Mácovu rybníku 
a poté k dřevotvaru, kde byly postaveny přírodní překážky. Zkušení 
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jezdci si je se svými koňmi přeskákali a sjelo se na louky k bílé 
skalce. Po polní cestě jsme se vrátili na Žleby, abychom absolvovali 
první soutěž, hon na lišku, kterou vyhrála Nikola Česneková. Jízdu 
zručnosti vyhrála  Gábina Simandlová s Amálkou, na druhém místě 
byla Jana Navrkalová s Valtrajs a třetí místo obsadil Jan Simandl se 
Sorbonem, kteří úspěšně ovládli svého koně a bezchybně 
přeskákali záludné překážky.Vozatajský parkur chladnokrevníků 
vyhrála  Nikola Česneková s Lindou a Amiskou, druhé místo obsadil 
František Durda se Sapérem a Arturem a bronz vyhrála Adéla 
Nevoralová s Lindou a Amiskou. Vozatajský parkur lehkých koní 

vyhrál pan Otoupal s Baťou, druhý byl pan Martin Čaněk s Neli 
a Niky, a třetí se umístila Katka Kosmáková s Neli a Niky. Pro děti zde 
byl připraven slalom, který ovšem nezvládl úplně každý. Jako první 
se umístil Adam Skovajsa, druhé místo připadlo Ondřeji Kučerovi 
a třetí místo obsadil Ondřej Trojan.

Za uskutečnění Hubertovy jízdy patří především díky panu 
Jiřímu Práškovi, bez kterého by nebyla stáj Blížkovice, Kateřině 
Radové, Renatě Radové, Janu Bílému a Jaroslavu Svobodovi. 
Děkuji také za spolupráci stáji Krnčice, kterou vede pan Milan 
Růžička.

za stáj Blížkovice Miroslava Šváchová

HC Blížkovice Stars v Městské Lize Moravské Budějovice
Na zimním stadionu v Moravských Budějovicích se hraje již  

11. ročník Městské Ligy v ledním hokeji, kterého se účastní 
v letošním ročníku 32 týmů. Jedním z nich je i tým reprezentující 
náš městys, tradiční účastník, HC Blížkovice Stars. 

Týmy v soutěži jsou rozděleny do třech výkonnostních lig 
/v minulosti byly pouze dvě/, ale vzhledem k velkým rozdílům mezi 
některými týmy se hraje na třech úrovních.  V sezóně 2012/13 
hrálo ligu dokonce 39 mužstev. My momentálně patříme do 2. ligy, 
která má 12 účastníků. V ročníku 2013/14 jsme sestoupili z 1. ligy. 
V prvních letech působení v soutěži jsme se jmenovali HC ELKO /dle 
sponzora/ a většinu týmu tvořili hráči z Blížkovic. Před sezónou 
2009/10 jsme se přejmenovali na HC Blížkovice Stars a pod tímto 
názvem působíme doposud. S výjimkou  jednoho hráče jsou nyní 
v týmu pouze hráči z Blížkovic.

V letošní sezóně se nám zatím příliš nedaří. Po dobrém vstupu 
do sezóny, kdy jsme porazili týmy HC Nové Syrovice a HC Zlobři 
Myslibořice, se nám „podařilo“ prohrát 6 zápasů v řadě, a proto se 
nacházíme na 9. místě tabulky.  Zápasy ovšem prohráváme velmi 
těsně a doplácíme především na špatnou koncovku. Přeci jenom je 
vidět, že většina hráčů v týmu se začala učit hokej na rybníku 
a v některých momentech jim chybí přehled a zkušenosti. Nicméně 
i zkušení hráči v týmu působí. Jistě si pamatujete slavné hráče z let 
minulých: nestárnoucího Mirka Foučka, Jirku Svobodu a Zdeňka 

Konvalinu.  Černou sérii se nám podařilo přerušit vítězným 
zápasem s HC Lesonice. Před námi je však ještě dost zápasů 
a doufáme, že se posuneme do vyšších pater tabulky.

Hokej je v dnešní době velmi nákladný koníček a sponzorů je 
poskrovnu. Skoro všechny náklady si hráči hradí sami, proto 
oceňujeme každou podporu. Tímto děkujeme městysu za finanční 
podporu.

Marek Kavan
hráč HC Blížkovice Stars

Zpráva o činnosti fotbalového oddílu muži – podzim 2016
Tělocvičná jednota sokol Blížkovice

Naše TJ má dvě mužstva. A tým startuje v 1.B tř. JMKFS, B tým hraje III.tř. sk.A OFS Znojmo.

Naše A mužstvo hraje již pátým rokem krajskou soutěž, což je 
pro nás asi tak trop naší výkonnosti Velmi si ceníme, že soutěž 
hrajeme z 97 % s opravdovými blížkováky. Tři hráči nemají bydliště 

v Blížkovicích, a to Jan Šíp ze Ctidružic, Martin Bauer z Pavlic a Josef 
Částek z Vranovské Vsi. Avšak i tito tři hráči mají velmi pozitivní 
vztah k našemu městysu Blížkovice. Tuto skutečnost našich hráčů 
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nám mnohé oddíly v naší soutěži hodně závidějí. V některých 
mančaftech jsou to soubory krajánků z mnoha různých míst. Co se 
týká výkonnosti na podzim, tak mužstvo je na 6. místě s počtem 19 
bodů. K úplné spokojenosti chybí 4 body navíc. Ale tento počet 19 
bodů je asi spravedlivým vyjádřením současné výkonosti mužstva. 
Hodně také mužstvo přibrzdila určitá zranění, vyloučení a pracovní 
povinnosti hráčů. Věříme, že se mužstvo v zimní přestávce dobře 
připraví na jarní sezonu a nebudeme se muset zabývat 
sestupovými starostmi. Výbor FO jedná také o poslední kádru, 
který by mohl posílit a jednalo by se o blížkovské hráče a občany. 
Vše je však otázkou jednání a domluvy.

B mužstvo hraje III. tř. a vede si se střídavými úspěchy. Mužstvo 
je asi zhruba v polovině tabulky. Jsme přesvědčeni, že toto mužstvo 
má na to předvádět lepší výkony než je tomu doposud. Avšak 
tréninková morálka některých hráčů je na mizerné úrovni. Také nás 
mrzí, že někteří mladí hráči ztrácejí zájem hrát za naše mužstva. Byli 
bychom velice rádi, aby si naši všichni hráči v sobě vybudovali 
přesvědčení, že e jim ctí hrát za Tělocvičnou jednotu sokol 
Blížkovice. Vše je otázkou přístupu a řešení vzniklých problémů. 
Naši trenéři mužů jsou připraveni všem vyjít vstříc, ale také 
očekávají chlapský přístup o všech ostatních.

Výbor fotbalového oddílu
TJ sokol Blížkovice

VIII. propagační jízda SHČMS

Jízdy historických hasičských veteránů slouží k propagaci 
hasičských sportů a symboliky. Již VIII. jízda byla uskutečněna 
k propagaci ke společnému Mistrovství České republiky v požárním 
sportu HZS a SDH konaném v Brně a Mistrovství české republiky 
mladých hasičů a dorostu konané v Českých Budějovicích ve dnech 
26. - 28. srpna 2016.

Letošní trasa tedy procházela městy a obcemi Jihočeského 
a Jihomoravského kraje. Započata byla 18. srpna ve Vyšším Brodě 
a postupně absolvovala svou dlouhou trasu, kde se k hlavnímu vozu 
z muzea v Přibyslavi  připojovala a odpojovala historická vozidla 
jednotlivých regionů.  Do Blížkovic na náměstí kolona dorazila 
24. srpna ve 14 hodin. Zde byla přivítána starostkou městyse 
Blížkovice paní Šárkou Ježkovou, starostkou krajského sdružení SH 
ČMS paní Zdeňkou Jandovou a starostou okresního sdružení SH 
ČMS panem Ludvíkem Procházkou. Jízdu do naší obce přijel přivítat 
i hejtman Jihomoravského kraje, pan Michal Hašek. Při slavnostním 
aktu na náměstí bylo provedeno předání praporce do Jiho-
moravského Kraje, dekorování praporce paní Šárkou Ježkovou, 
která připnula slavnostní stuhu a byly zde předány i vyznamenání a 
pamětní listy. Vyznamenáni byli: starostka městyse Blížkovice, 
která obdržela z rukou pana Ludvíka Procházky medaili za 
příkladnou práci, starosta SDH Blížkovice pan Miroslav Volf, který 
obdržel z rukou hejtmana Jihomoravského kraje bronzovou 
medaili JmK a celý hasičský sbor oceněný také bronzovou medailí.  
Po občerstvení členů kolony a přátelském posezení se kolona 
rozjela dál přes Jiřice u Moravských Budějovic a Jevišovice do 
Znojma, kde byl při slavnostním programu na Horním náměstí 
tento den zakončen slavnostním dekorováním praporce.    

Další den kolonu doprovázel i blížkovický Steyr, který přes 
Hostěradice, Miroslav a Oslavany dorazil do Tuřan, kde byl 
předposlední den VIII. jízdy zakončen. Posledního a asi 
nejslavnostnějšího dne na náměstí Svobody v Brně se již členové 
SDH Blížkovice se svým vozem nemohli zúčastnit, a to z důvodu 
pracovní vytíženosti. Všem, kteří se na této akci podíleli, patří 
obrovský dík, za přípravu vozidla i za samotnou účast na VIII. 
propagační jízdě SH ČMS. Jízdy se zúčastnili tito členové – Martin 
Bloudíček, Miroslav Volf, Radek Dvořák, Tomáš Lujc, Jan Kratochvíl 
a Jan Bloudíček - sice „nehasič“, ale velmi nám pomohl při 
přípravách Steyra na tuto jízdu a za to mu patří veliký dík.

Martin Bloudíček
 velitel SDH Blížkovice
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Cvičební hodiny odboru ASPV 2016-2017 TJ při ZŠ Blížkovice
Nabízíme Vám cvičení v našem odboru:

Den kategorie doba vedoucí

Pondělí Rodiče a děti 16.00 – 17.00 D. Jelínková
   B. Polášková
 Košíková 17.15 – 18.15 J. Tesař

Úterý Žáci 1. tř. (H+D) 12.15 – 13.00 M. Bernardová
 Chlapci 2. - 3. tř. 13.05 – 13.50 M. Bernardová
 Chlapci 3. – 5. tř. 13.55 – 14.50 M. Bernardová
 Chlapci 6. – 9. tř. 16.00 – 17.00 M. Bernardová
 Zdravotní TV 17.15 – 18.15 M. Bernardová

Středa Gymnastika 13.30 – 14.30 H. Makovičková
 Volejbal 18.00 – 19.00 A. Svobodová
 Nohejbal – muži 19.00 – 20.00 T. Řeřucha

Čtvrtek Parkour 16.00 – 17.00 H. Makovičková
 Ženy – kondiční cvičení 17.00 – 18.00 H. Makovičková

Pátek Mažoretky MŠ (v MŠ) 12.15 – 13.05 M. Bernardová
 Mažoretky 1. – 4. tř 13.15 – 14.00 M. Bernardová
 Mažoretky 5. – 9. tř. 14.00 – 15.00 M. Bernardová

Začali jsme cvičit od 3. října v tělocvičně školy.
Vchod – od hřiště. Přezůvky a cvičební úbor s sebou.

Členský příspěvek: děti do 18 let – 100,- Kč
dospělí – 200,- Kč

Všichni členové jsou pojištěni.

Podzimní sportování seniorů
Dne 21. 9. 2016 se ve Znojmě konala soutěž družstev v petang 

pro seniory okresu Znojmo. Tato soutěž byla organizačně zajištěná 
výkonným výborem  ČUS Znojmo. Protože máme v TJ aktivní 
seniorky, do soutěže jsme se přihlásily a začalymjsme trénovat, 
abychom naplnily naše heslo „ První být nemusíme, ale poslední 
být nesmíme“. Pětičlenné družstvo tvořily: Miluše Kasalová, Irena 
Vítámvásová, Božena Matulová, Jiřina Holíková, Jiřina Kapinusová. 

Do soutěže bylo přihlášeno 11 družstev z okresu, nakonec 
přijelo 9 družstev. Za mírně nepříznivého počasí naše děvčata 
bojovala statečně a urputně o každou  „ kouli „ a nakonec z toho 
bylo krásné 5. místo.  Soutěž se vydařila, domů jsme si odnesly 
hodně dojmů a zážitků a také sadu petang pro další tréninky. Vždyť 
už víme, že se chystá další soutěž  pro seniory, a to 16. 5. 2017, se 
zaměřením na atletiku a další doprovodné disciplíny.  A jak jsem už 
v minulém čísle psala, uspořádáme obdobnou soutěž pro místní 
seniory a zájemce z okolních obcí na jaře roku 2017 a věříme, že se 
dalších vypsaných soutěží zase zúčastníme. 

Děvčata, děkujeme Vám za reprezentaci naší tělovýchovné 
jednoty - odboru ASPV a za plnění hesla“ Pohybem ke zdraví“.

     Maria Bernardová, 
předsedkyně TJ při ZŠ Blížkovice

Ze života občanů Ze života občanů Ze života občanů 
Blížkovský srandamač 2016

Po loňském nultém ročníku Blížkovského srandamače, hraném 
jako turnaj ve fotbale na zimním stadionu, se letošní ročník 
uskutečnil na tenisovém kurtu na Budíně, a to v nohejbalu.

Několik posledních let nevyužívané hřiště bylo v rámci příprav 
na turnaj a kvůli možnosti tréninků podrobeno opravám. Hrací 
plocha byla srovnána a odtravněna, byly instalovány body pro 
lajnování  a bylo přizpůsobeno i nejbližší okolí. 

Jako největší problém se ukázala nemožnost zpevnění plochy 
kropením po odehraných zápasech. Při dvou až třech návštěvách 
hřiště týdně se antukový povrch začal bez zalévání měnit v červené 
pískoviště, které navíc někteří z našich nejmladších spoluobčanů 
využívali ke stavění báboviček. 

Jako termín byla dlouho dopředu zvolena první srpnová 
sobota. Tip na tento termín se vyplatil. Soutěžní klání, konající se 
od deváté hodiny ranní do podvečera, provázelo krásné slunečné 
počasí bez enormních teplot. Jen škoda, že si vybrali stejný termín 
i pořadatelé turnaje v pozemním hokeji ze Ctidružic. Jeden tým se 
tak nemohl dostavit vůbec, zápasy druhého musely být 
nasazovány dle toho, jak se Jarda Jenerál stíhal přesouvat z jedné 
destinace do druhé.

Na půl devátou, oficiální čas prezence, se na Budín dostavilo 
deset týmů s hráči od šestnácti let až do důchodového věku. Týmy 
byly rozlosovány do dvou základních skupin. Krátce po zahájení 
prvního utkání se dostavil další tým z nedalekého okolí. Ten byl po 
souhlasu všech týmů přilosován do skupiny „B“.

Ve skupině „A“ se od počátku dařilo favoritům celého turnaje, 
týmu Koblížků (bratři Sobotkovi a Tomáš Řeřucha). Ztratili jediný 
bod za remízu s Křupínky (Radim Hochman, Josef Částek a Jarda 
Štěrba) a suverénně ovládli skupinu. Křupínci naopak podarovali 
body tým Pája Band (Pavel a Tomáš Prokešovi, Jiří Moravec), čímž 
jim přepustili druhé místo. Ke čtvrtému místu ve skupině se sérií 
remíz probojovala Alkáčova levačka (Tomáš Křikava, bratři 
Bloudíčkovi). Černý Petr tak zůstal v rukou rodinnému klanu 
Russwurmových, kteří s čestným ziskem jednoho bodu skončil na 
posledním pátém místě.

O poznání dramatičtější byl vývoj v šestičlenné skupině „B“. Své 
možnosti naznačili Lupiči (klan Samků), kteří ziskem sedmi bodů 
(2-3-0) těsně obsadili první příčku. Druzí skončili díky lepšímu skóre 
hráči týmu Senegal (K. Fiala, P. Holub, P. Janyška), následováni 
týmem Lysců (připojivší se tým z ciziny). O další bod nazpět byl 
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Domeček (J. Jenerál, M.Hlávka, P. Samek). Nepostupujícími tak byli 
Osmani (cizina) a Kočkoti (M. Janyška, O. Háp, J. Velčický).

Na antuce Kočkoti diváky úplně nezaujali, vynahradili si to ale 
při výběru jména. To neměli vymyšlené ještě ani po desáté hodině, 
když měli nastoupit ke svému prvnímu utkání. Narychlo tak do 
tabulky dopsali jedno nepublikovatelné slovo. V rámci serióznosti 
celého turnaje pořadatelé na výsledkové tabuli narychlo dopsali 
před třetí písmeno ještě „c“ a po dvanácté, když už byla celková 
nálada uvolněnější, poupravil háčkem jeden z diváků název do 
finální podoby. Kdo ví, co by vzniklo, kdyby v turnaji postupovali 
ještě dál.

Hned první čtvrtfinále přineslo obrovské překvapení. Favorité 
turnaje a dosud neporažení Koblížci podlehli zkušenostmi 
nabitému mančaftu Domeček po boji 1-2 na sety, když v tom 
rozhodujícím prohráli nejtěsnějším možným rozdílem 9-10.

Další zápas výrazně ovlivnila čestnost Tomáše Křikavy z týmu 
AL. V prvním setu, za stavu 9-7 pro jeho barvy, se přiznal ke 
kontaktu se sítí, kterého si sudí nevšiml. Lupiči darované šance 
využili a set otočili ve svůj prospěch. Rozhození soupeři už se ve 
druhém setu nezmohli na kloudný odpor a Lupiči postoupili.

Stejným výsledkem (0-2) podlehli i zbývající dva zástupci 

skupiny „A“ a semifinále tak bylo čistě záležitostí „B“.
Lupiči si po remíze v základní části na Domečku smlsli 2-0, 

obhájce trofeje, tým Senegal, nestačil na Lysce 1-2.
Ve finále se tak i přes předchozí napjaté vzájemné duely 

vesměs fandilo zástupcům Blížkovic, týmu Lupičů. Jejich soupeř, 
tým Lysců, byl ale po celý turnaj o něco techničtější a zkušenější. Po 
strhující bitvě a vyrovnaném zápase se z vítězství 2-1 radovali 
domácí Lupiči. V rámci škádlení po finále jim však bylo 
předhazováno, že k triumfu ve finále jim částečně pomohlo až příliš 
důsledné dodržování pitného režimu soupeře. 

Za spolupráci děkujeme obecnímu úřadu (technická pomoc), 
Jardovi Štěrbovi za luxusní guláš a sudím turnaje Vlastimilu 
Vomelovi a Bohumilu Jenerálovi za jejich nestranné řízení.

Se všemi hráči a diváky se pak těšíme na shledanou při příštím 
ročníku, který se uskuteční ve stejném termínu, tedy první sobotu 
v srpnu. 

Marek Bloudíček

Ocenění za nejvzácnější tekutinu
Ve čtvrtek 8. 12. 2016 se na Městském úřadě ve Znojmě uskutečnilo předávání plaket MUDr. Jana 

Jánského. Zlatou plaketu si z rukou primáře hematologicko-transfúzního oddělení převzala i paní Anna 
Svobodová z Blížkovic. Poprvé krev darovala v roce 1989 a k dnešnímu dni má na svém kontě 40 odběrů. 

Klára Horecká
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Vánoční inspirace
VÁNOČNÍ RYBÍ POLÉVKA
hlava z kapra, 2 lžíce másla, cibule, 20 dkg kořenové zeleniny, 

bobkový list, 2 lžíce hl. mouky, 2 dl zakysané smetany, sůl, mletý 
pepř, citronová šťáva, petrželová nať

Hlavu z kapra dáme vařit s bobkovým listem do osolené vody. 
Uvařenou hlavu z kapra vyndáme a vývar přecedíme. Nadrobno 
nakrájenou cibuli zpěníme na másle, přidáme očištěnou 
a najemno nastrouhanou kořenovou zeleninu, vše osmahneme 
a zalejeme vývarem z kapra, promícháme a povaříme. Do vařící 
polévky přidáme obrané maso z kapří hlavy, odstavíme, přidáme 
smetanu s rozšlehanou moukou a opět vaříme asi 5 minut. 
Nakonec podle chuti přidáme sůl, pepř, citronovou šťávu 
a petrželovou nať.

KAPR PO TOSKÁNSKU
kapr, česnek, olivový olej, rajčata, oregano, zelená petrželka, 

bílé víno, sůl pepř
Porce kapra osolíme a opepříme. Česnek utřeme se solí a porce 

ryby jím potřeme z obou stran. Pekáček vymažeme olejem, 
vyložíme částí rajčat nakrájených na plátky, osolíme, opepříme a 
posypeme oreganem. Na to položíme porce rybí porce, které 
pokryjeme zbytkem rajčat, mírně osolíme, opepříme, posypeme 
oreganem a zelenou petrželkou. Vše podlijeme vínem a dáme 

0péct. Pečeme asi 25-30 minut při 180 C. Během pečení přeléváme 
výpekem.

BRAMBOROVÝ SALÁT BEZ MAJONÉZY
1 kg brambor, 2 lžíce hořčice, 3 lžíce cukru, 4-5 zavařených 

okurek, 1 větší jablko, 1 cibule, 100 ml okurkového nálevu, 100 ml 
oleje, 2-3 lžíce octa, sůl, pepř

Brambory uvaříme ve slupce, cibuli, okurky a oloupané jablko 
nakrájíme na kostičky a uvařené ještě teplé brambory nakrájíme na 
kolečka. Nálev z okurek smícháme s olejem, cibulí, hořčicí a podle 
chuti přidáme trochu octa. Vše smícháme dohromady a zalejeme 
a dochutíme zálivkou. Salát necháme alespoň 4 hodiny uležet.

Bohuslava Kovářová

Praktické informace
Milí odpad třídící i netřídící občané,

řekli byste, že šlapání PET lahví a jiných obalů představuje 
statisícové úspory nebo naopak nešlapání obalů představuje 
statisícové náklady? Jak je to možné?

Je řada způsobů sběru plastu např. sběr prostřednictvím 
veřejných kontejnerů, sběr do soukromých popelnic přímo od 
domu nebo pytlový sběr. My použijeme pro jednoduchou 
demonstraci pytlový sběr, přičemž princip platí pro všechny typy 

sběrů. Náklady na nákup pytle, svoz, evidenci, aj. činí na jedno 
obsloužení pytle nebo nádoby o objemu 120 litrů přibližně 12 Kč 
(to když je svoz správně nastaven). Příspěvek od autorizované 
obalové společnosti činí přibližně 5 Kč za kg vytříděných plastových 
obalů. Další a zároveň poslední informací potřebnou pro doplnění 
mozaiky je kapacita pytle/nádoby.  Do 120 litrové 
nádoby/pytle se vejde 1,2 kg nepošlapaných PET 
lahví nebo 3,5 kg pošlapaných PET lahví.

             Hmotnost Příjmy Náklady Zisk / Ztráta
1,2 kg nepošlapaných PET 1,2 * 5 = 6 Kč 12 Kč 6 – 12 =  Ztráta  – 6 Kč
3,5 kg pošlapaných PET 3,5 * 5 = 17,5 Kč 12 Kč 17,5 – 12 =  Zisk  + 5,5 Kč

tabulky je krásně vidět, že odpady je možné třídit se ztrátou - 6 
Kč na pytli/nádobě nebo se ziskem + 5,5 Kč na pytli/nádobě. Záleží 
jen na tom, zda se šlapou nebo nešlapou obaly, jako jsou PET lahve, 
krabice od mléka a jiné další obaly.

Možná si říkáte, co to je 6 Kč. Pokud ale budeme uvažovat 
v rámci obce, která ročně předá k recyklaci 40 tun plastů, tak už se 
pohybujeme v řádech statisíců a to už jsou peníze, které na zemi 
nenajdete. Pokud se tyto peníze musí vzít z rozpočtu obce/města 

nebo kvůli tomu podražit na poplatku za odpady, je to naprosto 
zbytečné a doslova do vzduchu vyhozené peníze. Pokud nejste 
z tohoto článku moudřejší, doporučujeme shlédnout 3. díl pořadu 
MOJEODPADKY na Facebooku nebo na Youtube pod názvem 
Statisíce ve vzduchu. Přejeme příjemné sledování a spousty 
pošlapaných obalů.

S pozdravem Ing. Radek Staňka
pořad MOJE ODPADKY

Pracovní a prodejní doba o svátcích

Městys Blížkovice – radnice
Čtvrtek 22. 12. 2016 7.00 – 12.00 hod.
Pátek 23. 12. 2016 zavřeno
Pondělí 26. 12. 2016 svátek
Úterý 27. 12. 2016 zavřeno
Středa  28. 12. 2016 7.00 - 15.00 hod. 
(poslední den pro přijímání plateb)

Čtvrtek 29. 12. 2015 zavřeno
Pátek 30. 12. 2016 zavřeno

Výrobek z perníku rodiny Suškovy
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Prodejna MAJKA
Sobota 24. 12. 2016 5.30 – 10.00
Neděle 25. 12. 2016 Zavřeno
Pondělí  26. 12. 2016 Zavřeno
Úterý 27. 12. 2016 5.30 – 17.30
Středa 28. 12. 2016 5.30 – 17.30

Krásné Vánoce a šťastný nový rok 2017 Vám přeje celý kolektiv Majky.

Čtvrtek 29. 12. 2016 5.30 – 17.30
Pátek 30. 12. 2016 5.30 – 17.30
Sobota 31. 12. 2016 5.30 – 11.00
Neděle 1. 1. 2017 Zavřeno

Knihovna 20. 12. 2016 – 2. 1 2017
ZAVŘENO

MUDr. Mgr. Alois Dítě
Pondělí  26. 12. 2016 svátek
Úterý  27. 12. 2016 7.00  – 13.00  Blížkovice
Středa 28. 12. 2016 8.00  – 11.30  Hostim
  15.30 - 18.15  Blížkovice
Čtvrtek 29. 12. 2016 7.45  – 12.30  Pavlice
Pátek  30. 11. 2016 7.00 – 13.00  Blížkovice

MUDr. Tomáš Škaroupka
23.12. 2016 - 30.12.2016 se na zubním odd. neordinuje. 
V pracovní dny bolestivé případy ošetří do 11.00 hod. MUDr. Ladislav Gregor, Znojmo, 
17.listopadu 17, telefon 777 583 746. 
O víkendu a o svátcích volat do Nové nemocnice ve Znojmě telefon
515 215 111, kde sdělí, který lékař slouží pohotovost a ošetří 
bolestivé případy.
Lékárna 
Úterý 27. 12. 2016 8.00  – 14.00 
Středa 28. 12. 2016 8.00  – 12.00, 14.00 – 19.00 
Čtvrtek 29. 12. 2016 zavřeno
Pátek 30. 12. 2016 zavřeno

Silvestrovský ohňostroj
s přípitkem i pro děti

31. 12. 2016 
v 17. 00 hod.
na náměstí

Blížkovické bruslení
pro děti i dospělé na zimním stadionu v Moravských Budějovicích

29. 12. 2016
od 14.30 hod. do 16.30 hod.

Odjezd autobusu z náměstí ve 14.00 hod., 
návrat cca v 17.00 hod.

Je možné dostavit se na stadion individuálně.

Pro občany Blížkovic zdarma!!!
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Přijďte nový rok přivítat aktivně!

Tradiční novoroční pochod k cihelně

1. 1. 2017
Odchod v 13. 00 hod. od radnice.

Teplé občerstvení zajištěno.

Tříkrálová sbírka
neděle 8. 1. 2017

Mše svaté
 o Vánocích

24. 12. 2016   20.00 hod. 
25. 12. 2016  10.30 hod.
26. 12. 2016  10.30 hod.
     1. 1. 2017   10.30 hod.

21. REPREZENTAČNÍ PLES 
MĚSTYSE BLÍŽKOVICE

11. března 2017 ve 20:00 hodin v sále ZŠ
 

Večer zahájí taneční skupina SINGLE.
K tanci a poslechu hraje skupina ROOKIES.

 

Vstupné 80,- Kč, místenka 20,- Kč

KDU – ČSL Blížkovice pořádá

LIDOVÝ PLES
21. 1. 2017 od 20.00 hod.

v kavárně U Černého orla

K tanci a poslechu hraje Jiří Tržil. 
Bude připraveno i bohaté pohoštění. 

Vstupné: 100,- Kč
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Přejeme Vám příjemné prožití svátků vánočních
a mnoho radostných chvil v roce 2017.

Městys Blížkovice

BLÍŽKOVICKÝ ZPRAVODAJ PROSINEC 2016
Periodický tisk územního samosprávného celku

Periodicita: 2x ročně
Místo a den vydání: Blížkovice 20. 12. 2016

Vydavatel: Městys Blížkovice, Blížkovice 130, 671 55, IČ:00292516, www.blizkovice.cz
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